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Vragen van de leden Omtzigt, Van
de Camp en Haverkamp (allen
CDA) aan de minister van
Buitenlandse Zaken over het Mor
Gabriel Klooster in Turkije.
(Ingezonden 10 februari 2009)

1
Heeft u kennisgenomen van het feit
dat de Turkse staat een claim op nog
130 hectare van het Mor Gabriel
Klooster in Turkije heeft gelegd,
waardoor nu het overgrote deel van
haar gronden betwist is?1

2
Heeft u kennisgenomen van het feit
dat de conferentie van Europese
Kerken (140 kerken) zeer verontrust
is over de dreiging voor het
voortbestaan van het klooster die
uitgaat van deze procedures?2 Deelt u
haar zorgen?

3
Deelt u de mening dat dit klooster
uit 397 AD als een van de oudste
Christelijke kloosters in de wereld van
onschatbare waarde is als religieus
en historisch erfgoed? Zo nee,
waarom niet?

4
Hoe interpreteert u de claim van
de overheid op gronden die al
eeuwenlang in bezit zijn van het
klooster en waarover het regulier
belasting betaalt?

5
Bij welke gelegenheden sinds juni
2008 heeft u de Turkse autoriteiten
gewezen op het belang van deze zaak
en hoe hebben de Turkse autoriteiten
gereageerd op de Nederlandse
zorgen?3

6
Bent u bereid een officiële
vertegenwoordiger van de
Nederlandse staat de komende
rechtszaken te laten volgen en
hem/haar zowel rapport aan u als aan
de Kamer te laten uitbrengen over de
gang bij de rechtszaak? Zo ja, op
welke termijn zou de Kamer dit
rapport mogen verwachten?

7
Bent u bereid namens Nederland
deze zaak actief op te brengen bij de
eerstvolgende vergadering van het
Comité van Ministers van de Raad
van Europa, waar deze zaak
geagendeerd staat door schriftelijke
vragen die daar gesteld zijn, en terug
te rapporteren aan de Kamer hoe de
andere Lidstaten individueel denken
over de onteigening van de gronden
van het Mor Gabriel Klooster?

1 Turkish sate escalates legal battle against
Assyrian Monastery, aina.org.
2 http://www.cec-kek.org, press releases
3 Aanhangsel Handelingen, vergaderjaar
2008–2009, nr. 600.

Nader antwoord

Nader antwoord van minister
Verhagen (Buitenlandse Zaken)
(ontvangen 22 april 2009)

In reactie op de schriftelijke vragen
van de leden Omtzigt, Van de Camp
en Haverkamp over het Mor Gabriel
Klooster in Turkije heb ik toegezegd
aandacht te vragen voor deze kwestie
in het Comité van Ministers van de
Raad van Europa en aan uw Kamer te
rapporteren over het verloop van de
discussie, voor aanvang van de
tweede zitting van de Parlementaire
Assemblee van de Raad van Europa
in 2009.
Op 11 maart jl. vond in het Comité
van Ministers een eerste uitwisseling
plaats over de in Turkije spelende
kwestie rond het Mor Gabriel klooster
naar aanleiding van de schriftelijke
vragen van leden van de
Parlementaire Assemblee van de
Raad van Europa (leden Omtzigt en
anderen). De Nederlandse delegatie
gaf bij deze gelegenheid aan de zaak
aandachtig te volgen en wees op het
belang van bescherming van rechten
van religieuze minderheden in
Turkije, waaronder die van de Syrisch
Orthodoxe minderheid waar het in
deze zaak om gaat. De Turkse
delegatie gaf aan dat het een
complex juridisch dispuut betreft,
maar dat de historische en culturele
waarde van het klooster niet ter
discussie staat. In het Comité van
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Ministers werd het belang van een
zorgvuldige check op de feiten
benadrukt. Op basis van deze
gedachtewisseling zal door het
secretariaat een conceptantwoord
worden voorbereid. Ik zal er op
toezien dat de Nederlandse zorg ten
aanzien van de kwestie rond het Mor
Gabriel Klooster in de uiteindelijke
beantwoording doorklinkt.
Daarnaast heb ik, in reactie op
schriftelijke vragen van de leden
Jonker, Omtzigt, Blom, Ten Broeke,
Waalkens, Weekers, Van Gerven,
Aasted Madsen-van Stiphout
(kenmerk 2009z01945) over de
kwestie Georgië in het Comité van
Ministers van de Raad van Europa,
toegezegd voorafgaand aan de
plenaire bijeenkomst van de
Parlementaire Assemblee van de
Raad van Europa eind deze maand de
stand van zaken te melden.
Vanwege fundamentele verschillen
van inzicht binnen het Comité van
Ministers over het oorspronkelijke
Actieplan zag het Spaans
voorzitterschap zich gedwongen met
een nieuwe benadering te komen.
Op 25 maart jl. verscheen een
geactualiseerd rapport over de rol
van de Raad van Europa in het
conflict. Binnenkort zal een rapport
over de mensenrechtensituatie in
Georgië verschijnen. Op basis
hiervan worden mogelijke verdere
acties van de Raad besproken. Het
is, gezien de tot nu toe sterk
uiteenlopende standpunten in het
Comité van Ministers over de
wenselijke aanpak van het conflict, de
vraag of consensus kan worden
bereikt over een plan van aanpak.
Bespreking van de beide rapporten in
het Comité van Ministers staat
geagendeerd voor 23 april
aanstaande. Ik zal bij de besprekingen
blijven streven naar een aanpak die
aansluit bij de kernwaarden van de
Raad van Europa, die complementair
is aan de aanpak van andere
organisaties die actief zijn in de regio
en die recht doet aan de rol van het
Genèveproces in de dialoog tussen
de partijen.
Ten slotte wil ik deze gelegenheid
gebruiken om u te informeren over
de stand van zaken inzake de
financiële situatie van de Raad van
Europa. Ik kan u berichten dat er nog
geen structurele oplossing is voor de
financiële problematiek in de Raad
van Europa, die direct is verbonden
aan de werkdruk van het Europese
Hof van de Rechten van de Mens.
Zoals uitvoeriger geschetst in de

antwoorden op vragen van leden
Heerts en Van Dam over het Hof blijf
ik, zoals toegezegd, streven naar
meer financiële armslag voor de
organisatie in de toekomst, zowel in
internationaal verband (EU,
bilateraal) als ook met vrijwillige
bijdragen van Nederland aan de Raad
van Europa.
Ik wens u voor de komende week een
succesvolle zitting toe van de
Parlementaire Assemblee in
Straatsburg.
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